
 
Sprawozdanie 

za okres międzysesyjny od 31 marca 2012 roku do 28 czerwca 
br.

W  okresie  międzysesyjnym  jako  organ  wykonawczy  gminy  i 
Kierownik  Urzędu  wydałam  13  zarządzeń,  w  następujących 
sprawach:
– powołania Komisji Przetargowej,
– zmian w budżecie gminy,
– zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Janowiec 

Kościelny na lata 2012-2019,
– zmiany Zarządzenia Nr 30/2012 z dnia 7.03.2012r.,
– podania do publicznej wiadomości informacji,  o których mowa w 

art. 37 ustawy z dnia 27.08.2009r o finansach publicznych za rok 
2012,

Wszystkie uchwały podjęte na sesji 30 marca  i  9 maja  na sesji 
nadzwyczajnej  zostały wdrożone do realizacji. ( 15 uchwał)

Szanowni Państwo.

W  okresie  sprawozdawczym  miały  miejsce  następujące 
wydarzenia:
– 16  kwietnia  i  25  czerwca  uczestniczyłam  w  posiedzeniach 

Powiatowej  Rady  Zatrudnienia,  w  trakcie  których  analizowana 
była  trudna  sytuacja  finansowa,  zwłaszcza  brak  środków  na 
staże  i  roboty  publiczne.  Te  formy  cieszą  się  największą 
popularnością  wśród  bezrobotnych.  W  związku  ze  zmianą 
systemu  szkół  ponadgimnazjalnych  Powiatowa  Rada 
Zatrudnienia  opiniowała nowe kierunki kształcenia. 
W  najbliższym  czasie  prawdopodobnie  zostaną  wdrożone  do 
realizacji  projekty  przez  PUP,  które  pozwolą  na  zatrudnienie 
bezrobotnych  w  formie  stażów,  prac  interwencyjnych  i  robót 
publicznych.  Jeden  projekt  będzie  dla  bezrobotnych 
niepełnosprawnych

– 23 kwietnia otrzymaliśmy  decyzję  Urzędu Marszałkowskiego o 
dofinansowaniu  w  kwocie  60  tyś.zł.  na  realizację  zadania  z 



zakresu ochrony gruntów pn. remont drogi   Smolany-Żardawy-
Szczepkowo-Borowe.  Obecnie  jest  już  ogłoszony  przetarg  na 
wybór wykonawcy. Środki  jakie posiadamy na ten cel  pozwolą 
wykonać  pilne  prace  na  odcinku  870   metrów,  który  jest  w 
najgorszym stanie. Niewykonanie tych prac spowoduje całkowity 
rozpad  nawierzchni  jezdni.  Droga  ta  znacznie  skraca  trasę 
dowożenia  uczniów  do  szkoły,  a  tym  samym  obniża  koszty 
transportu. Rozstrzygnięcie przetargu 9.07.2012r.

– 23  kwietnia  otrzymaliśmy  też  informację  o  pozytywnej  ocenie 
wniosku i zlecenie płatności kwoty 20.111 zł, z tytułu modernizacji 
boiska  w  Kucach,  przez  Urząd  Marszałkowski  w  ramach 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich.

– 30  kwietnia  Urząd  Marszałkowski  potwierdził,  iż  zakończono 
weryfikację  wniosku  o  płatność  z  tytułu  budowy  chodników w 
Janowcu  Kościelnym  na  kwotę  90.384  zł,  również  w  ramach 
PROW.

– 2  maja  podpisaliśmy  z  Urzędem  Marszałkowskim  umowę  na 
dofinansowanie  8.000  zł  na  zagospodarowanie  przestrzeni 
publicznej  w  Połciach  Młodych  w  ramach  konkursu  „Aktywna 
Wieś Warmii, Mazur i Powiśla”.

– 6  maja  obchodziliśmy  Powiatowy  Dzień  Strażaka  w  naszej 
gminie.  Uroczystość  zainaugurowano  Mszą  Świętą  w  naszym 
Kościele Parafialnym w intencji wszystkich strażaków. 
Po Mszy Świętej pododdziały strażaków przy dźwiękach orkiestry 
dętej przemaszerowały ulicami Janowca Kościelnego na stadion 
w Kucach, gdzie odbyła się główna akademia strażacka. 
W obchodach uczestniczyli strażacy Państwowej Straży Pożarnej 
i  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  powiatu  nidzickiego, 
samorządowcy, zaproszeni goście oraz sympatycy pożarnictwa. 
Uroczystość zaszczycił swoją obecnością Zastępca Warmińsko – 
Mazurskiego  Komendanta  Wojewódzkiego  Państwowej  Straży 
Pożarnej – st. bryg. Mirosław Rutecki.
W tym dniu też nadano sztandar dla OSP Janowiec Kościelny. 
Serdeczne  wyrazy  podziękowania  kieruję  dla  druhów  tej 
jednostki,  którzy  we  własnym  zakresie  założyli  komitet  i 



zgromadzili środki finansowe na zakup sztandaru. 
Dziękuję tym strażakom, którzy bardzo  zaangażowali  się w to 
dzieło. Dziękuję wszystkim jednostkom OSP za aktywny udział w 
przygotowaniu imprezy i jej przebiegu.
Dziękuję  Sponsorom  tej  uroczystości  i  wszystkim,  którzy  brali 
aktywny udział w organizacji i przebiegu imprezy. 
Dziękuję w  szczególności Strażakom OSP Janowiec Kościelny, 
którzy stanęli na wysokości zadania, pracownikom Urzędu Gminy 
i jednostek organizacyjnych.

– 10 maja zakończono pozytywnie weryfikację wniosku o płatność 
w  ramach  PROW na  kwotę  339.694  zł,  z  tytułu  modernizacji 
hydroforni w Bielawach.

– 15 maja otrzymaliśmy informację  z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony  Środowiska   i  Gospodarki  Wodnej,  że  zadanie 
„Usuwanie  wyrobów  zawierających  azbest  z  terenu  Gminy 
Janowiec Kościelny” został  zakwalifikowany do dofinansowania 
w formie dotacji  w kwocie 41.331 zł.  W tej  chwili  dokonaliśmy 
wyboru  wykonawcy  zadania.  Do  końca  czerwca  mamy 
obowiązek złożyć  kompletną dokumentację do Funduszu. 
Koszt  1m  kw  usunięcia  azbestu   wynosi  6  zł,  z  czego 
mieszkaniec zapłaci  90 gr.,(  łącznie  z rozbiórką,  transportem i 
utylizacją).

– 16  maja  otrzymaliśmy  potwierdzenie  Ministerstwa  Sportu  i 
Turystyki  o  zabezpieczeniu  środków finansowych na realizację 
zadania  pt.  budowa  kompleksu  boisk  wraz  z  zapleczem  w 
ramach Programu „Moje boisko Orlik  2012”,  w wysokości  500 
tyś.zł,  jednak  nie  więcej  niż  47%  kosztów  kwalifikowanych. 
Przypomne, że na ten cel mamy też 333 tyś.zł z Biura Sportu w 
Urzędzie  Marszałkowskim.  W  dniu  dzisiejszym  zostanie 
wyłoniony wykonawca zadania.

– 21  maja  wspólnie  z  Dyrektorami  Szkół  analizowaliśmy 
organizację roku szkolnego 2012/2013, a także budżety szkół. 
W nowym roku szkolnym nie przewiduje  się zmian poza tymi, 
które  wynikają  z  konieczności  zastępstw  nieobecnych 
nauczycieli.



– 22 maja  Związek  Gmin  Warmińsko-Mazurskich  obchodził  swój 
jubileusz  -  20-lecie  powstania,  na  którym  naszą  Gminę 
reprezentowała Pani Skarbnik.

– 24  maja  Gminę  naszą  odwiedzili  przedstawiciele  Oddziału 
Terenowego Agencji Nieruchomości Rolnych.
W trakcie spotkania analizowaliśmy potrzeby gminy w zakresie 
gruntów, o które ubiegają się mieszkańcy niektórych sołectw, z 
przeznaczeniem  na  tereny  rekreacyjne.  Warunkiem  przejęcia 
musi  być  odpowiedni  zapis   w  studium  zagospodarowania 
przestrzennego gminy. Nie są brane pod uwagę zapisy decyzji o 
wskazaniu lokalizacyjnym. 
Poinformowano  nas,  iż  Agencja  Nieruchomości  Rolnych  na 
szeroką  skalę  prowadzi  sprzedaż  swoich  nieruchomości.  Na 
terenie gminy również przeznaczyła do sprzedaży grunty rolne z 
ograniczeniem zbycia ich dla rolników z terenu naszej gminy i 
gmin  ościennych.  Zainteresowanych  mieszkańców  nabyciem 
zachęcamy do śledzenia ogłoszeń A.N.R.

– 31  maja  w  SOKSiR  odbyła  się  konferencja  pt.  „Mamo,  tato 
bądźmy razem”,  a  1  czerwca  świętowano    Święto  Szkoły  i 
Rodziny  oraz  Dzień  Dziecka  w  Szkole  Podstawowej  w 
Waśniewie-Grabowie.  Było  to  piękne  spotkanie  integracyjne  i 
wielopokoleniowe, z bardzo dużym udziałem rodziców.

– 17 czerwca sportowcy zakończyli sezon wygranym meczem na 
własnym  boisku  wynikiem  6:1  i  awansowali  na  III  miejsce  w 
Tabeli.  Po  zakończonym  meczu  wszyscy  sportowcy  zarówno 
LKS „Orzeł”, jak i „TĘCZY” Miłomłyn oraz kibice bawili się przy 
pysznej sportowej grochówce i kiełbaskach  z grilla. Za wspaniałe 
wrażenia  sportowe  i  pięknie  zorganizowane  spotkanie 
integracyjne serdecznie dziękuję Zarządowi  Klubu i  wszystkim, 
którzy ten Klub wspierają finansowo. 

Wspomnę  też o pięknie wykonanym zadaniu. Nasi Sportowcy 
we własnym zakresie pozyskali środki finansowe od sponsorów 
na zakup materiałów i wykonali remont Figurki – zlokalizowanej 
w pobliżu stadionu w Kucach. Odnowili Figurkę, wykonalni nowe 
piękne  ogrodzenie,  teren  wyłożyli  kamieniem  oraz  posadzili 



świeże kwiaty. Wykonali kosztowne i pracochłonne zadanie, za 
co  serdecznie  dziękuję  w  imieniu  własnym  i  wszystkich 
mieszkańców.

– 20 czerwca uczestniczyłam w Zarządzie Ekologicznego Związku 
Gmin  „Działdowszczyzna”,  na  którym  jednogłośnie  wszyscy 
przedstawiciele  członkowskich  Gmin,  upoważnili  Związek  do 
przejęcia  i  realizacji  całokształtu  zadań  z  zakresu  ustawy  o 
utrzymaniu czystości i porządku w gminie.

W  dniach  22-24  czerwca  uczestniczyliśmy  w  obchodach  Święta 
Jana.  Cykl  wydarzeń  rozpoczął  się  w  piątek  o  godz.11.oo 
Seminarium Historyczne.
Była  to  kolejna  lekcja  historii,  rodowodu,  tożsamości.  Mottem 
przewodnim było szkolnictwo na Pobożu.   Ciekawe  i pouczające 
były wykłady przedstawicieli środowiska naukowego, którzy jak co 
roku przybliżali losy przodków. Świetlica wiejska przybrała ciekawą 
scenografię  historyczną  –  na  ścianach  zawisły  (  i  pozostaną  na 
stałe jako ekspozycja) ciekawe fotografie obrazujące historię Gminy 
– w tym tematycznie związane ze szkolnictwem.
Uczestnicy  mogli  też  obejrzeć  bardzo  ciekawe  kroniki  i  inne 
materiały,  które  dzisiaj  stanowią  już  wartość  historyczną. 
Przygotowano  też  swojskie  jadło,  które  cieszyło  się  niezwykłym 
powodzeniem. Wyroby zachęcały do spożycia nie tylko smakowitym 
wyglądem, ale  i  ciekawymi  nazwami  nawiązującymi  do Poboża i 
szlachectwa.

W  sobotę  odbyła  się  tradycyjna  Palinocka,  gdzie  kultywowano 
tradycje  świętojańskie.  Uwite  z  ziół  i  polnych  kwiatów  wianki 
tradycyjnie  puszczano  na  wodę.  Płonące  ognisko,  pieczone 
kiełbaski, konkursy i zabawa były okazją do spotkania, do tańców i 
wesołego powitania lata.
W niedzielę o godzinie 15.oo w naszym Kościele odbył się Festiwal 
Piosenki Religijnej. Było to ważne i  promujące Gminę wydarzenie 
kulturalne. Przybyło 12 uczestników w kategorii indywidualnej oraz 
11  w  zespołowej.  Byli  to  reprezentanci  Gmin  z  terenu  działania 
Lokalnej Grupy Działania „Brama Mazurskiej Krainy”. Profesjonalne 
jury wyłoniło zwycięzców, a wśród nagrodzonych byli również także 
uzdolnieni muzycznie mieszkańcy naszej gminy. Było bardzo dużo 



gości z gmin należących do Lokalnej Grupy Działania.

W  kategorii  indywidualnej  III  miejsce  wyśpiewała  Pani  Judyta 
Wrzeszczyńska,  a  w  kategorii  zespołowej  TRIO:  Judyta 
Wrzeszczyńska,  Paweł  Waleriański  i  Dariusz  Kielecki  zajęło  I 
miejsce. Ciekawa scenografia , wysoki poziom wokalno-muzyczny 
Festiwalu,  gościnność  –  to  są  słowa  jakie  padły  z  ust 
rozjeżdżających się uczestników Festiwalu. Warto kontynuować w 
kolejnych latach tego typu przedsięwzięcia. 

Wszystkie trzy imprezy odbyły się w ramach projektu „Ocalić od 
zapomnienia  –  Dziedzictwo  kulturowe  Gminy  Janowiec 
Kościelny  elementem  wzrostu  potencjału  turystycznego 
regionu z „ programu Rozwoju Obszarów Wiejskich”. 
Wniosek  o  dofinansowanie  złożyło  Stowarzyszenie  Ziemi 
Janowieckiej.
Wartość  projektu  19.200,00  zł.,  z  czego  Gmina  będzie 
współfinansowała  w 30% w ramach dotacji.  Na przykładzie  tego 
projektu widać było jak ogromne jest zaangażowanie wielu osób, 
które  nie  szczędząc  swego  czasu  przyczyniły  się  do 
zorganizowania tych imprez. 

Wszystkim,  którzy  włączyli  się  w  organizację  tych  Świąt 
serdecznie  dziękuję.  Słowa  podziękowania  kieruję  do  tych  osób, 
które  począwszy  od  napisania  wniosku  na  pozyskanie  środków 
realizują projekt aż do jego rozliczenia. Włożyli w to zadanie wiele 
wysiłku,  nie  szczędząc  swojego  prywatnego  czasu.  Dziękuję 
również  tym,  którzy  wspierali  nas  w  tym  bardzo  absorbującym 
przedsięwzięciu i bardzo ważnym dla promocji gminy.

W zakresie obrotu nieruchomościami:
1) 16  kwietnia  został  przeprowadzony  przetarg  na  sprzedaż 

nieruchomości,  w   wyniku  którego  zbyto  dwie  działki  w 
Zaborowie za kwotę 16.470 i 23.740 zł. W dalszym ciągu jest 
do sprzedaży działka w Szczepkowie Borowym i obiekt byłej 
weterynarii w Kucach, dla których nie było zainteresowanych 
nabyciem.

2) 17 maja zostały podpisane akty notarialne na sprzedaż:
-  lokalu  mieszkalnego  w  Waśniewie-Grabowie  za  kwotę 



37.370 zł.,
-  wspomniane  działki  w  Zaborowie  i  działki  w  Nowej  Wsi 
Dmochy  2.830 zł.,
-  19  czerwca  podpisaliśmy  kolejne  2  akty  notarialne  na 
sprzedaż  działki  w  Jabłonowie-Dyby,  za  kwotę  7.650 zł  i  w 
Połciach Młodych za kwotę 1.359 zł.

W  zakresie  realizowanych  inwestycji  gminnych,  remontów  i 
gospodarki komunalnej:

– udało się wreszcie wbudować zakupione dużo wcześniej  wiaty 
przystankowe w Kucach (2), w Bukowcu Małym i w Gniadkach. 
Wartość  zadania  około  14  tyś.zł.  Opóźnienie  w realizacji  tego 
zadania  spowodowane  jest  tym,  że  mamy  bardzo  skromne 
możliwości w zakresie realizacji zadań inwestycyjnych sposobem 
gospodarczym  ze  względu  na  małą  liczbę  pracowników  w 
Zakładzie Gospodarki Komunalnej. W tym roku wyjątkowo duża 
jest liczba awarii na urządzeniach w hydroforniach i na sieciach 
wodociągowych.  Ze  względu  na  ograniczone  środki 
Powiatowego  Urzędu  Pracy  jest  problem  otrzymania 
bezrobotnych na roboty publiczne lub staże pracy.

– Zakończono  remont  boksu  garażowego  dla  jednostki  OSP  w 
Szczepkowie Borowym. Wartość robót 10.575 zł.

– Został  zakupiony  samochód  strażacki  dla  OSP w  Nowej  Wsi 
Wielkiej  za  kwotę  12  tys.zł.  Samochód   jest  sprawny,  został 
przyprowadzony  przez  strażaków  z  Gminy  Poczesna  k. 
Częstochowy.

Strażacy z OSP Nowa Wieś Wielka przez wiele dni we własnym 
zakresie przekładali elementy ze swojego starego samochodu do 
nowo pozyskanego, te, które w ich opinii były w lepszym stanie. 
We własnym zakresie pozyskali sponsorów  i pomoc finansową 
na zakup farby i odmalowanie samochodu. 
Dziś mieliśmy okazję obejrzeć pojazd w całej okazałości, który 
lśni nowością, szkoda tylko, że nie można zmniejszyć jego wieku.
Za  ogromne  zaangażowanie  i  wykonaną  pracę  serdecznie 
dziękuję Strażakom z Nowej Wsi Wielkiej.



Wykonaliście Panowie kawał dobrej roboty, a Wasza społeczna 
działalność zasługuje na uznanie.
Samochód  został  ubezpieczony,  zarejestrowany  i  może  już 
uczestniczyć w akcjach, a to dzięki pracy Ochotników z Nowej 
Wsi Wielkiej, którym serdecznie dziękuję.

– 20  kwietnia  został  rozstrzygnięty  przetarg  nieograniczony  na 
zagospodarowanie przestrzeni publicznej we wsiach: Jabłonowo-
Maćkowięta, Napierki, Nowa Wieś Dmochy, Powierż, Safronka i 
Zaborowo. Wartość projektu 247.527 zł. Przetarg wygrała Firma „ 
Raman „ z Kuc. 

– -  Zostały  zakończone  prace  przy  zagospodarowaniu  parku  w 
Janowcu  Kościelnym  i  złożony  został  wniosek  o  Urzędu 
Marszałkowskiego o płatność w kwocie 24.763 zł.

Inne ważne przedsięwzięcia:
– Ogłoszony  został  przetarg na dowożenie uczniów do szkół  w 

roku szkolnym 2012/2013,

– Przygotowujemy  się  do  przetargu  na  remont  dróg  gminnych, 
mamy nadzieję, że jutro zostanie ogłoszony,

– 25  maja  została  wydana  decyzja  o  lokalizacji  inwestycji  celu 
publicznego  na  budowę  stacji  bazowej  telefonii  komórkowej 
operatora PU w Powierżu,

– Zostało wszczęte postępowanie administracyjne zmierzające do 
wydania decyzji środowiskowej na budowę elektrowni wiatrowej 
w miejscowości Janowiec-Leśniki,

– Otrzymaliśmy  decyzję  Wojewody  w/s  przyznania  gminie 
Janowiec Kościelny odszkodowania w kwocie 210 tyś.zł., z tytułu 
przejętych  nieruchomości  pod  budowę  drogi  S-7.  Przejęte 
nieruchomości,  to  w  szczególności  drogi  gminne,  Dla  dwóch 
działek toczy się jeszcze postępowanie administracyjne i mamy 
nadzieję, że wartość odszkodowania wzrosnie.



– Otrzymaliśmy miejsca  na wypoczynek letni  dla  dzieci  z  rodzin 
najuboższych dla :
a) 10-orga uczniów z gimnazjum,
b) 12-orga uczniów ze szkoły podstawowej

Uczniów  wytypowali  pracownicy  socjalni  GOPS,  pedagog 
szkolny oraz  dyrektorzy  szkół,  a  zgodę na ich wyjazd wyrazili 
rodzice,

–

– 15  czerwca  do  GOPS  przywieziono  artykuły  żywnościowe  w 
ilości 2496 kg ( mleko, masło, ser żółty, ser topiony, makaron).
Artykuły  żywnościowe pracownicy GOPS przekazują  do rodzin 
najuboższych , gdzie dochód na 1 osobę nie przekracza 526,50 
zł. Są odstępstwa od tego wskaźnika w wyjątkowych sytuacjach, 
o których decydują pracownicy socjalni GOPS.

–

Na zakończenie słowa podziękowania kieruję do Pań i Panów 
Sołtysów oraz radnych, którzy we własnym zakresie wykonują 
prace  porządkowe  przy  obiektach  i  terenach  komunalnych. 
Jest to piękny gest i troska o mienie publiczne, zwłaszcza, że 
nasz Zakład Gospodarki Komunalnej ma poważne problemy z 
realizacją  wszystkich  zadań  w  tym  zakresie.  Serdecznie 
dziękuję  i  proszę o dalszą kontynuację  tych prac dla  dobra 
wspólnoty  lokalnej.  Dziękują  też pracownikom GOPS, dzięki 
którym  została  skierowana  pomoc  przy  sadzeniu  kwiatów  i 
sprzątaniu  Janowca  Kościelnego,  szczególnie  na  ostatnie 
uroczystości. 

– Dziękuję  Państwu  Sołtysom  i  Radnym,  którzy  w  swoich 
środowiskach  zorganizowali  piękne  spotkania  integracyjne  z 
okazji  Dnia  Dziecka  i  Palinocki.  Państwa  zaangażowanie  w 
działalność społeczną na rzecz lokalnej wspólnoty zasługuje na 
uznanie. 

      Wójt 
Bożena Grochala 


